
Social- og Indenrigsudvalget

Til: Social- og indenrigsministeren

Dato: 24. marts 2020

Udvalget udbeder sig ministerens besvarelse af følgende spørgsmål:

SOU alm. del

Spørgsmål 407

Vil ministeren kommentere konsekvenserne af den nye overenskomst på medhjælperom-

rådet mellem FOA og Dansk Erhverv, de senere års nedskæringer i tildelingen af BPA-

timer til en række brugere og i nedskæringen i tilskuddet til administrationen af ordningen,

og mener ministeren i den forbindelse:

� at kommunerne udmåler hjælp og aflønner på en måde, hvor man reelt kan ansætte

handicaphjælpere på vilkår, som også gør det muligt at tiltrække hjælpere, f.eks. på

grund af lav løn og sjælden ret til en 6. ferieuge,

� at de senere års nedskæringer på administrationsomkostningerne til BPA-ordningerne i

kommunerne reelt giver de optimale muligheder for brugerne for at tiltrække seriøse fir-

maer og organisationer til at stå for administrationen af deres ordninger og

� at det er rimeligt, at man beskærer tildelingen - evt. i forbindelse med en nyvurdering af

timetallet - så man reelt fraskærer BPA-brugeren fra at passe sit fuldtids- eller deltidsar-

bejde eller indstiller at fjerne nødvendig hjælp om natten til en BPA-bruger med et svært

fysisk handicap, samtidig med at vedkommende har en alvorlig søvnapnø?

Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Kirsten Normann Andersen (SF).

Svar bedes sendt elektronisk til spørgeren på Kirsten.Normann.Andersen@ft.dk og til

lov@ft.dk.

På udvalgets vegne

Kirsten Normann Andersen
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